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PROTOKÓŁ NR 78/2020 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Czarnkowsko -Trzcianeckiego 
z dnia 13 sierpnia 2020 r. 

 

W dniu 13 sierpnia 2020 r. o godz. 8.30 w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie  rozpoczęło 
się LXXVIII posiedzenie Zarządu Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego. 

W posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Feliks Łaszcz – przewodniczący Zarządu, 
2. Sławomir Kryger – z-ca przewodniczącego Zarządu, 
3. Włodzimierz Ignasiński – członek Zarządu, 
4. Waldemar Pawłowski  – członek Zarządu, 
5. Jan Pertek – członek Zarządu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: zaproszeni goście, Sekretarz Powiatu, Skarbnik Powiatu, 
pracownicy Starostwa Powiatowego wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu. 

Wicestarosta powitał zebranych i tym samym rozpoczął LXXVIII  posiedzenie Zarządu 
stwierdzając, iż  w dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 5 członków Zarządu, a więc Zarząd obradował 
będzie w pełnym składzie.  

Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Spotkanie z dyrektorem PCPR w sprawie możliwości uzyskania dodatkowych środków na zadania 
remontowe w domach pomocy społecznej i złożenia wniosku w tej sprawie do Wojewody 
Wielkopolskiego. 

2. Spotkanie z Burmistrzem Trzcianki i dyrektorem ZDP w Czarnkowie w sprawie współfinansowania 
zadania inwestycyjnego budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze powiatowej nr 1315P  
w Trzciance (kontynuacja ścieżki przy ul. Gorzowskiej). 

3. Sprawy z zakresu finansów powiatu: 

1) informacja dyrektora DPS w Gębicach o kosztach wykonania oddzielnego wejścia do sali 
kominkowej w związku ze wznowieniem pracy przez Warsztaty Terapii Zajęciowej, 

2) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok. 

4. Sprawy z zakresu gospodarowania mieniem powiatu: 

1) prośba Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Trzciance o wyrażenie zgody na nieopłacanie 
czynszu za wynajem pomieszczenia oraz wypowiedzenie umowy najmu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej odcinka drogi w powiecie 
wałeckim. 

6. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia.  

7. Sprawy różne.  

Proponowany porządek posiedzenia został przez członków Zarządu przyjęty i stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   

Ad.1 

Spotkanie z dyrektorem PCPR w sprawie możliwości uzyskania dodatkowych środków na zadania 
remontowe w domach pomocy społecznej i złożenia wniosku w tej sprawie do Wojewody 
Wielkopolskiego. 

 Zarząd spotkał się z dyrektorem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Trzciance                                
w sprawie możliwości uzyskania dodatkowych środków na zadania remontowe w domach pomocy 
społecznej i złożenia wniosku w tej sprawie do Wojewody Wielkopolskiego. O takiej możliwości 
poinformował Wydział Spraw Społecznych Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu 
pismem z dnia 31 lipca br., wyznaczając termin składania wniosków do 14 sierpnia br. Udział środków 
budżetu państwa w planowanym zadaniu nie może być wyższy niż udział mieszkańców 
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przebywających w domu pomocy społecznej na „starych zasadach” do ogólnej liczby wszystkich 
mieszkańców przebywających w domu według stanu na koniec lipca 2020 r. Po złożeniu 
zapotrzebowania przez poszczególne dps-y, dyrektor PCPR przedstawiła zapotrzebowanie zbiorcze, 
które po akceptacji Zarządu Powiatu przesłane zostanie do Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu. 
Zgłoszone potrzeby remontowe to: 

 DPS Gębice – remont 6 pokoi mieszkalnych oraz remont i naprawa instalacji 
elektrycznej  
w 9 pokojach mieszkalnych; 

 DPS Trzcianka – wymiana stolarki okiennej - 19 szt. okien i 3 okna balkonowe; 

 DPS Wieleń – wymiana kolejnych okien w budynku głównym mieszkalnym wpisanym 
do rejestru zabytków. 

Całkowity koszt powyższych zadań oszacowany został na kwotę 102.468 zł, z czego możliwe do 
uzyskania dofinansowanie z budżetu państwa wyniesie 41.990,32 zł, natomiast pozostałe środki w 
kwocie 60.477,68 zł stanowić będą udział własny powiatu, w tym 30.000 zł z rezerwy celowej na 
renowację zabytków, które w tegorocznym budżecie planowane były dla DPS  
w Wieleniu na wymianę stolarki okiennej. W zbiorczym wniosku powiatu ujęte zostanie również 
zadanie remontu dachu (I etap) na budynku Opatrzność, zgłoszone przez ZDPS  
w Wieleniu prowadzony przez Zgromadzenie Sióstr Franciszkanek Rodziny Maryi. Udział własny 
Zgromadzenie zabezpieczy z własnego budżetu.  

Materiały dotyczącego tego punktu stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Ad.2 

Spotkanie z Burmistrzem Trzcianki i dyrektorem ZDP w Czarnkowie w sprawie współfinansowania 
zadania inwestycyjnego budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze powiatowej nr 1315P  
w Trzciance (kontynuacja ścieżki przy ul. Gorzowskiej). 

  Zarząd ponownie spotkał się z Burmistrzem Trzcianki i dyrektorem Zarządu Dróg 
Powiatowych w Czarnkowie w sprawie współfinansowania zadania inwestycyjnego budowy ścieżki 
pieszo-rowerowej przy drodze powiatowej nr 1315P w Trzciance będące kontynuacją ścieżki przy ul. 
Gorzowskiej. Na zadanie opracowany został kosztorys inwestorski, w którym całość prac oszacowano 
na kwotę ok. 1,2 mln zł, co znacznie przekraczało wstępnie planowane środki. Po szczegółowej 
weryfikacji kosztorysu przez służby Zarządu Dróg Powiatowych i po uzgodnieniach z projektantem, 
ostatecznie wartość zadania zmniejszyła się do kwoty 867.504,68 zł brutto. Gmina Trzcianka w ramach 
Pilskiego Obszaru Strategicznej Interwencji może uzyskać środki w wysokości 184.009,42 zł,                         
po odjęciu których każdy z samorządów w proporcji 50/50 ponosiłby koszt 341.747,63 zł. Do 
wykonania jest także oświetlenie na wartość ponad 269 tys. zł, którego realizacja będzie kosztem po 
stronie gminy.  
 Zarząd, po krótkiej dyskusji, zaakceptował taki podział środków we wspólnej realizacji zadania. 
Ustalono, że beneficjentem zadania będzie Gmina Trzcianka, której powiat przekaże dokumentację 
projektową, pozwolenie na budowę oraz prawo do dysponowania gruntem na cele budowlane.  
 Jak poinformował Burmistrz, nabór wniosków o dofinansowanie przedsięwzięcia                           
w ramach WRPO 2014+ Poddziałanie 3.3.1. „Inwestycje w obszarze transportu miejskiego” 
przedłużony został do końca września br. Prosił również, żeby kwota, którą Powiat przekaże była kwotą 
stałą, nie uległa zmniejszeniu. Korzystając z obecności na posiedzeniu Zarządu Burmistrz poprosił aby 
w planowaniu na kolejne lata zadań drogowych z udziałem środków Funduszu Dróg Samorządowych 
wziąć pod uwagę również drogę z Trzcianki do Białej. Ponadto przekazał prośbę mieszkańców Białej                    
o rozważenie możliwości zaplanowania przez powiat jako właściciela nieruchomości, środków na prace 
porządkowo-rewitalizacyjne w zabytkowym parku przy oficynie pałacowej, będącym w trwałym 
zarządzie Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii.  

  Obecny na posiedzeniu Zarządu dyrektor ZDP w Czarnkowie poinformował o bieżącej 
realizacji zadań drogowych planowanych na ten rok, w tym informację z otwarcia ofert na: 

- przebudowę drogi - budowę chodnika przy drodze powiatowej nr 1322P w Dębogórze II etap, 
zamawiający przeznaczył na sfinansowanie zadania kwotę brutto 160 tys. zł, oferta złożona przez 
najtańszego wykonawcę opiewała na kwotę 142.797,96 zł; 

- przebudowę drogi - budowę chodnika przy drodze powiatowej nr 1346P w Śmieszkowie przy ul. 
Polnej, zamawiający przeznaczył na sfinansowanie zadania kwotę brutto  350 tys. zł, oferta złożona 
przez najtańszego wykonawcę opiewała na kwotę 270.607,87 zł; 
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 Rozmawiano także o możliwości remontu, z udziałem środków zewnętrznych, mostu                     
w Mężyku i kapitalnego remontu mostu w Łokaczu Wielkim na rzece Drawie w ciągu drogi powiatowej 
1323P, a także uwarunkowań technicznych i możliwości budowy chodnika w Hucie gm. Czarnków 
przy drodze powiatowej w kierunku Gębic oraz 420 metrowego odcinka chodnika od kościoła do 
remizy w Hucie. Decyzji w tych sprawach nie podjęto, jednak jak podkreślił dyrektor ZDP, jeżeli takie 
zapadną, przy planowaniu należy mieć na uwadze wydłużające się coraz bardziej okresy 
opracowywania dokumentacji technicznej wraz z uzgodnieniami i wszelkimi pozwoleniami, co ma 
istotne znaczenie, szczególnie przy aplikowaniu środków zewnętrznych. Po wstępnych rozmowach                       
z  projektantami w sprawie sporządzenia dokumentacji jeśli chodzi o most w Łokaczu Wielkim, 
przewidywany koszt dokumentacji to ok. 100 tys. zł, a szacunkowy czas wykonania dokumentacji od 18 
do 20 miesięcy. Zarząd do tematu opracowania dokumentacji technicznej dla przebudowy mostu                 
w Łokaczu Wielkim powróci na jednym z kolejnych posiedzeń, po złożeniu przez dyrektora ZDP 
pisemnego wniosku w tej sprawie.  

 Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, jako mieszkaniec Czarnkowa zgłosił wniosek dotyczący 
postawienia ławki z zadaszeniem, przy Szpitalu Powiatowym Czarnkowie, dla osób oczekujących na 
wejście do budynku Szpitala.  
 Sprawa poruszona zostanie na kolejnym posiedzeniu, na który zaproszona zostanie dyrektor 
ZZOZ w Czarnkowie.  

Ad.3 

Zarząd przystąpił do rozpatrzenia spraw z zakresu finansów powiatu: 

1) informacja dyrektora DPS w Gębicach o kosztach wykonania oddzielnego wejścia do 
sali kominkowej w związku ze wznowieniem pracy przez Warsztaty Terapii Zajęciowej, 

  Zarząd analizował wniosek ( zał. nr 4 ) dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Gębicach                     
o potrzebie wykonania oddzielnego wejścia do sali kominkowej znajdującej się w budynku 
dzierżawionym przez Warsztaty Terapii Zajęciowej w Gębicach. Z informacji dyrektora DPS wynika, 
że, w związku z wysokim ryzykiem zakażenia wirusem Sars-CoV-2 oraz faktem wznowienia pracy 
przez Warsztaty z dniem 1 września br., w celu zachowania bezpieczeństwa i szczególnej troski                           
o zdrowie i życie mieszkańców oraz pracowników Domu, koniecznym jest wykonanie oddzielnego 
wejścia. Wskazanym byłoby również wykonanie przy wejściu wiatrołapu, gdyż sala znajduje się na 
parterze i występują problemy z jej ogrzaniem. Koszt wykonania wejścia wraz z wiatrołapem 
oszacowano na kwotę 19.000 zł brutto.  

  Zarząd przychylił się do prośby dyrektora DPS i postanowił przeznaczyć dodatkowe środki na 
wykonanie zadania. 

2) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok, 

  Zarząd przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2020 
rok, w której: 

po stronie dochodowej: 

W związku z pismami Wojewody Wielkopolskiego dokonuje się stosownych zmian planu dotacji 
celowych na 2020 rok: 
- Dział 710, rozdział 71015 § 2110 - zwiększenie o 6.733,00 zł, środki pochodzą z rezerwy celowej 
budżetu państwa z przeznaczeniem na zwiększenie funduszu wynagrodzeń Powiatowego Inspektoratu 
Nadzoru Budowlanego w Czarnkowie. Wobec powyższego dokonuje się zwiększenia wydatków ww. 
jednostki. 
- Dział 853, rozdział 85395 § 2110 - zwiększenie o 12.000,00 zł, środki pochodzą z rezerwy celowej 
budżetu państwa z przeznaczeniem na realizację zadań wynikających z ustawy z dnia 7 września 2007 
roku o Karcie Polaka. Zmiana zostanie uwzględniona w planie wydatków Wydziału Organizacyjno-
Ogólnego Starostwa Powiatowego w Czarnkowie. 

po stronie wydatkowej: 

- Dokonuje się sprostowania błędnie wprowadzonej zmiany w uchwale Zarządu Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego Nr 237/2020 z dnia 30 lipca 2020 roku w celu doprowadzenia do zgodności ze stanem 
prawnym. Zmiana polegała na przeniesieniu między działami kwoty 900,00 zł w planie Wydziału 
Zdrowia i Współpracy Społecznej Starostwa Powiatowego w Czarnkowie. 
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- Wprowadza się przeniesienia między paragrafami klasyfikacji budżetowej w ramach określonego 
planu w następujących jednostkach budżetowych: Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej                   
w Czarnkowie, Dom Pomocy Społecznej w Gębicach. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 5 członków Zarządu: 

- 5 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr 239/2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu. 

Ad.4 

Sprawy z zakresu gospodarowania mieniem powiatu: 

1) prośba Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Trzciance o wyrażenie zgody na nieopłacanie 
czynszu za wynajem pomieszczenia oraz wypowiedzenie umowy najmu, 

  Zarząd zapoznał się i pozytywnie rozpatrzył prośbę  ( zał. nr 6 ) Zarządu Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku w Trzciance o zwolnienie z obowiązku opłacania czynszu za wynajem pomieszczenia 
o pow. 17,08 m² usytuowanego w piwnicznej kondygnacji budynku szkolnego Zespołu Szkół                            
w Trzciance. UTW zwolniony został z opłacania czynszu na okres sierpień-wrzesień br. Jednocześnie 
Zarząd, na prośbę ( zał. nr 7 ) UTW wyraził zgodę na rozwiązanie końcem września br. umowy najmu 
na to pomieszczenie, które opuszczone zostanie przez Stowarzyszenie nie później niż do dnia 30 
września br. 

  Członek Zarządu Pan Ignasiński przypomniał, że pomieszczeniem wyżej opisanym, 
zainteresowała się Komenda Hufca ZHP w Trzciance, która chciałaby je wynająć na prowadzenie 
swojej działalności. W tej sprawie prowadzone są rozmowy. 

Ad.5 

Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej odcinka drogi w powiecie 
wałeckim. 

  Zarząd przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji pozbawienia 
kategorii drogi powiatowej odcinków dróg znajdujących się na terenie Powiatu Wałeckiego. Niniejszą 
uchwałą opiniuje się pozytywnie propozycję pozbawienia kategorii drogi powiatowej nr 2306 z Lipie - 
Kłosowo na odcinku gruntowym o długości 2,785 km od skrzyżowania z drogą leśną za m. Lipie do 
końca działki 262/2 przed m. Kłosowo, od km 5+400 do km 8+185, położony na terenie gminy Wałcz 
w obrębie geodezyjnym Lipie na działce o numerze ewidencyjnym 220/4 oraz w obrębie geodezyjnym 
Kłosowo na działce o numerze ewidencyjnym 262/2. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 5 członków Zarządu: 

- 5 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr 240/2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu. 

Ad.6 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Zarządu. 

 Zarząd przyjął protokół ostatniego posiedzenia, tj. z dnia 30 lipca 2020 r., nie wnosząc żadnych 
uwag.  
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Ad.7 

Sprawy różne.  

  W sprawach różnych członek Zarządu Pan Ignasiński poruszył temat przygotowania szkół 
prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki do rozpoczęcia roku szkolnego 2020/2021                    
w tym trudnym okresie, przy wzmożonym reżimie sanitarnym, w związku z sytuacją epidemiologiczną 
w całym kraju. Poinformował Zarząd, iż w dniu 19 sierpnia br. wspólnie z naczelnikiem Wydziału 
Edukacji spotkają się z dyrektorami szkół w tym temacie. Jest wiele obaw, pytań, m.in. jak zachowają 
się nauczyciele, związki zawodowe, mówi się o zwolnieniach lekarskich, szczególnie w przypadku 
nauczycieli w starszym wieku, którzy są bardziej narażeni na zakażenie wirusem Sars-CoV-2. Szkoły, 
czyli nauczycieli, pracowników szkoły, nie będących nauczycielami, uczniów należy zabezpieczyć                  
w środki ochrony osobistej (maseczki, czy przyłbice, płyny do dezynfekcji), czy na to są pieniądze? 
Pewnie dyrektorzy będą musieli poszukać u siebie pieniędzy na ten cel, ale jest obawa, czy te środki 
będą wystarczające? Dyrektorzy szkół i to nie tylko w naszym powiecie, zastanawiają się jak 
zorganizować prace szkoły, pojawiają się pomysły nauczania hybrydowego, jest to jednak bardzo 
drogie rozwiązanie, które pewnie nie wchodzi w grę. W LO  Trzciance pojawił się pomysł, aby klasy I i 
IV przez tydzień uczyły się  w szkole, klasy II i III w tym czasie uczyły się zdalnie, po tygodniu byłaby 
zmiana. Wymagałoby to jednak więcej pracy ze strony nauczyciela, który po zajęciach                                      
w szkole musiałby usiąść przy komputerze i prowadzić zajęcia zdalnie. Kolejne pomysły to kamera                   
w każdej klasie, wówczas 50% uczniów danej klasy jest w szkole, a pozostałe 50% uczniów uczy się 
zdalnie, ale nauka dla wszystkich jest w jednakowym czasie. Jednak ten pomysł z kamerami w każdej 
klasie nie jest możliwy do wprowadzenia od 1 września, ale nad tym pewnie trzeba się zastanowić. Być 
może też warto spotkać się na posiedzeniu Zarządu ze związkami zawodowymi działającym w 
szkołach, włączyć związki w organizację szkół. Zarząd do tematu organizacji szkół do roku szkolnego 
2020/2021 powróci po spotkaniu z dyrektorami szkół, o którym wyżej mowa. Poruszono również temat 
wyników tegorocznych matur, co będzie przedmiotem najbliższego pośniedzenia Zarządu, na którym 
temat zostanie przedstawiony szczegółowo.   

  Wicestarosta poinformował, że Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki w dniu 5 sierpnia br. złożył 
do Prezesa Rady Ministrów za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego wniosek o środki                              
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na kwotę 1.764.323 zł z przeznaczeniem na realizację 
zadań inwestycyjnych do końca 2022 roku. W dniu 10 sierpnia br. złożony został również do 
Wojewody Wielkopolskiego wniosek o dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych zadania 
budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze powiatowej nr 1323P Drawsko-Krzyż Wlkp. na kwotę 
3.461.654,68 zł.  

 

Na tym posiedzenie i protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 13 sierpnia 2020 r. 
zakończono. Termin kolejnego posiedzenia Zarządu zaplanowano na dzień 20 sierpnia 2020 r. 

 

Protokołowała:   

Małgorzata Pompała                                  

                                                                      Podpisy członków Zarządu  

 

                                                                                Feliks Łaszcz …………………………………. 

                                                                                Sławomir Kryger …........................................... 

                                                                                Włodzimierz Ignasiński ……………………… 

     Waldemar Pawłowski …………………………. 

     Jan Pertek ……………………………………… 


